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ZÁPIS ZE 124. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 

UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO HYBRIDNĚ DNE 28. 4. 2025 

 

 

Přítomni  

Senátoři: Kryštof Barták, Filip Grygar, Kateřina Keplová, Jindra Lavrenčíková, Marta Pató, 

Vítězslav Prchal, Jan Rokyta, Hana Stoklasová, Zdenka Šándorová, Lada Viková 

 

Online připojeni: Jindřich Fišer  

 

Omluveni: Monika Černá 

Nepřítomni: Martina Kohoutková, Martin Lacina 

 

Hosté: děkan Jiří Kubeš, Kamila Pacovská 

 

 

 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

2. Schválení programu jednání 

3. Volba předsednictva AS FF UPCE pro zbývající funkční období 2022-2025 

4. Projednání Směrnice č. 1/2021 ve znění dodatku č. 1/2025 (Jednací řád oborových 

rad doktorských studijních programů na Fakultě filozofické Univerzity Pardubice) 

5. Projednání dokumentu Návrh plánu realizace Strategického záměru Fakulty 

filozofické UPCE na rok 2025 

6. Prezentace výsledků doplňovacích voleb do AS UPCE 2022-2025 a řádných voleb 

do AS FF UPCE 2025-2028 

7. Prezentace analýzy výsledků voleb do AS FF UPCE v letech 2016, 2019, 2022                  

a 2025 

8. Různé 

 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 9 zvolených senátorů.  

 

 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně senátu Jindra Lavrenčíková zahájila ve 13:35 hodin zasedání senátu, přivítala 

přítomné senátorky, senátory a hosty.  

Vítězslav Prchal navržen na skrutátora. 

Hlasování:   8  PRO 0 PROTI  1 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal V. Prchal. 

 



2 
 

2. Schválení programu jednání 

Senát byl seznámen s programem jednání a požádán o případné návrhy k úpravě nebo 

doplnění. Materiál k projednání byl senátorům zaslán v řádném termínu před zasedáním. 

Bez připomínek. 

Hlasování:  9  PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

Ve 13:40 příchod H. Stoklasová 

 

 

3. Volba předsednictva AS FF UPCE pro zbývající funkční období 2022-2025 

Předsedkyně senátu informovala senátory, že volba předsednictva probíhá dle Jednacího řádu 

AS FF UPCE.  Volba je přímá a tajná (čl. 2, bod 5). Senátor má možnost vzdát se kandidatury 

na členství v předsednictvu (čl. 2, bod 6). Člen volební komise nemůže být zvolen                                

do předsednictva (čl. 2, bod 4). Následně byli senátoři dotázáni, zda budou nebo nebudou 

kandidovat.  

Do volební komise se přihlásili Filip Grygar, Lada Viková, Zdenka Šándorová. 

Usnesení:  

AS FF schvaluje volební komisi v navrženém složení. 

Hlasování: 10 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

Do předsednictva AS FF kandidují: Marta Pató, Kateřina Keplová za komoru akademických 

pracovníků, Jindra Lavrenčíková za komoru studentů. Ostatní senátoři se vzdali kandidatury.  

Podle Jednacího řádu AS FF UPCE přistoupil senát k volbě předsednictva a předsedy AS FF 

pro zbývající funkční období – do konce května t.r. 

V 1. kole voleb předsednictva AS FF byly tajným hlasováním zvoleny tři kandidátky pro postup 

do druhého kola. Komora AP: Marta Pató (8 hlasů), Kateřina Keplová (9 hlasů), komora 

studentů: Jindra Lavrenčíková (9 hlasů). 

Ve 2. kole voleb bylo tajným hlasováním zvoleno tříčlenné předsednictvo: Marta Pató (8 hlasů), 

Kateřina Keplová (9 hlasů), Jindra Lavrenčíková (9 hlasů). 

M. Pató a K. Keplová se vzdaly kandidatury na funkci předsedkyně senátu (čl. 2, bod 11 JŘ 

AS FF).   

Ve 3. kole hlasování obdržela Jindra Lavrenčíková 9 hlasů. 

Předsedkyní AS FF UPCE na zbývající funkční období byla zvolena senátorka Jindra 

Lavrenčíková, která funkci předsedkyně senátu přijala. 
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4. Projednání dokumentu Návrh plánu realizace Strategického záměru Fakulty 

filozofické UPCE na rok 2025 

S návrhem senátory seznámil děkan fakulty. 

Od roku 2021 platí Strategický záměr Fakulty filozofické UPCE na období od roku 2021 
obsahující tři prioritní cíle. Je povinností fakulty každoročně vyhotovit plán realizace tohoto 
záměru na další kalendářní rok, projednat ho na vědecké radě fakulty a posléze ho musí 
schválit akademický senát fakulty (viz VŠ zákon, par. 9, odst. 1 i) a Jednací řád Vědecké rady.  
 
 
FF UPCE, čl. 2, odst. 6). Návrh plánu realizace strategického záměru vypracovalo vedení 
fakulty, předložilo jej k připomínkám akademické obci v březnu 2025 a po zapracování 
připomínek předložilo vědecké radě fakulty, jež tento materiál projednala bez připomínek        
na svém zasedání 11. dubna 2025. 
 

Shrnutí základních změn oproti předchozímu roku:  
Priorita 1: vznik nových SP, zatraktivnění stávajících SP, převedení univerzity volného času 
do režimu celoživotního vzdělávání, změny v doktorském studiu (legislativa, změny akreditací, 
zvýšení graduation rate), ombudsšetření mezi studenty fakulty, ustavení koordinátora                    
pro AI/digitální gramotnost, zavedení příplatku za nadstandardní pedagogickou činnost atd. 
Priorita 2: více finančních prostředků do nástrojů na podporu vědy (více týmů, podpora 
juniorských badatelských záměrů apod.), zisk akreditace habilitačního řízení na filosofii. 
Priorita 3: zvýšení tarifů na UPCE, vyhodnocení ombudsšetření mezi akademiky, digitalizace 
agendy (roční hodnocení), kompletně bilingvní legislativa, sraz absolventů fakulty 7. 6. 2025. 
 

14:00 příchod J. Rokyta 

 

Následně se diskutovala možnost dálkového studia SP Resocializační pedagogika (KVV).              

Dle informace Z. Šándorové Univerzita Hradec Králové tyto programy zrušila, takže poptávka 

by byla. 

S dálkovým studiem naše fakulta nemá zkušenost. Nyní bude nově dálkové studium od září 

2025 na KAA. Proces přípravy není jednoduchý. Je to hlavně na garantech jednotlivých 

studijních programů. Děkan potvrdil, že na NMgr. SP Resocializační pedagogika se letos hlásí 

70 uchazečů, Zájem o studium tedy je. 

K dotazu na koordinátora AI děkan Kubeš informoval, že bude vypsáno výběrové řízení                

o přijetí nového pracovníka od 1. 9. 2025 na půl úvazku – buď THP nebo AP . 

 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal a schválil Návrh plánu realizace Strategického 

záměru Fakulty filozofické UPCE na rok 2025 a doporučuje děkanovi, aby ho co nejdříve 

vydal 

 

Hlasování:   11 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 
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5. Projednání Směrnice č. 1/2021 ve znění dodatku č. 1/2025 (Jednací řád oborových 

rad doktorských studijních programů na Fakultě filozofické Univerzity Pardubice) 

Úvodem tohoto bodu děkan senátory informoval, že k 1. září t.r. hodlá jmenovat dr. Kamilu 

Pacovskou novou proděkankou pro zahraničí a doktorská studia. Z důvodu změn 

u doktorských studií bude potřeba upravit asi šest dalších dokumentů. Ke schválení budou 

předávána postupně. U tohoto prvního dokumentu dochází k formální i obsahové úpravě. 

 

Nové úvodní ustanovení, které bylo převzato z původního čl. 2, odst. 2, jenž se nově ruší. 

Jednací řád je vydán na základě ustanovení § 47, odst. 6 zákona č. 1111/1998 Sb., o vysokých 

školách a o změně a doplnění dalších zákonů (zákon o vysokých školách), ve znění pozdějších 

předpisů, v souladu s čl. 13 Studijního a zkušebního řádu Univerzity Pardubice. 

Čl. 1:  

Vymazány body a), b), e), f) – tyto DSP už byly ukončeny na konci roku 2024, není v nich 

žádný student a nerealizují se, protože jim skončila akreditace. Zbývající studenti byli 

převedeni do nových akreditací. Ostatní body přečíslovány. 

Čl. 2, odst. 1, b)  

zjednodušení a nově zní takto: vyjadřuje se k návrhům školitelů/školitelek                                                      

a konzultantů/konzultantek a jejich změnám, přičemž se řídí Směrnicí č. 6/2023 Standardy 

školitele na Fakultě filozofické UPCE. Své závěry předkládá děkanovi/děkance, 

- doplněn odkaz na standardy školitele a zohledněno genderově korektní vyjadřování 

- část původního bodu b) posunuta do samostatného písmene c) 

Čl. 2, odst. 1, e) 

Původní bod d) posunut do e) a zjednodušení textace s tím, že část původního bodu posunuta 

do nového bodu g) (roční hodnocení). Nově zní bod pouze takto: projednává a schvaluje 

individuální studijní plány. 

Čl. 2, odst. 1, nové písmeno f): nově zní takto: sleduje a hodnotí úroveň studia a dohlíží                   

na dodržování požadavků obsažených v akreditaci studijního programu a v individuálním 

studijním plánu. Mírně rozšířená textace v druhé části. 

Čl. 2, odst. 1, nové písmeno g): sem posunuta otázka ročních hodnocení z původního bodu 

d). Nyní zní tento bod takto: před začátkem dalšího akademického roku zajistí kontrolu                         

a vyhodnocení ročních hodnocení doktorandů a doktorandek a související dokumentace 

předložených na Oddělení pro doktorská studia a zahraničí podle Harmonogramu 

akademického roku pro doktorské studium. Způsob posuzování ročních hodnocení doktorandů 

a doktorandek a podmínky jejich postupu do dalšího ročníku stanovuje Řád doktorského 

studia. 

Čl. 2, odst. 1, nové písmeno h): převzato ze standardů školitele z roku 2023. Nově zní tato 

pasáž takto: pravidelně, zpravidla jednou za tři roky, provádí kontrolu studia doktorandů                      

a doktorandek vedených jednotlivými školiteli a školitelkami. V případě dlouhodobě vysoké 

neúspěšnosti studujících pod vedením stejného školitele/stejné školitelky projedná omezení 

počtu jím/jí vedených studujících. 
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Čl. 2, odst. 1, nové písmeno i): obsahově převzato ze standardů školitele z roku 2023                              

a formulačně upraveno. Nové znění: pojme-li podezření na neetické chování 

školitele/školitelky nebo doktoranda/doktorandky, podává podnět příslušným orgánům 

univerzity, resp. fakulty, tj. etické komisi, ombudsosobě, případně disciplinární komisi. 

Čl. 2, odst. 2 se zrušuje, resp. byl obsahově přesunut do úvodního textu (viz výše). 

Čl. 3-7 se nově upravilo genderově korektní vyjadřování (předseda/předsedkyně, člen/členka, 

děkan/děkanka atd.). 

Čl. 6, odst. 4: nově upraven název příslušného oddělení, kde jsou archivovány zápisy 

z oborových rad. Od ledna 2025 se po změně statutu fakulty oddělení jmenuje Oddělení                   

pro doktorská studia a zahraničí. 

 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické Univerzity Pardubice projednal a schvaluje 

Směrnici č. 1/2021 ve znění Dodatku č. 1/2025 (Jednací řád oborových rad doktorských 

studijních programů na Fakultě filozofické Univerzity Pardubice). 

 

Hlasování:  11 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

  

 

6. Prezentace výsledků doplňovacích voleb do AS UPCE 2022-2025 a řádných voleb                

do AS FF UPCE 2025-2028 

Předsedkyně senátu informovala o průběhu a výsledcích voleb.  Voleb se zúčastnilo 62,37 % 

akademických pracovníků a 16,54 % studentů.  Informace byly zveřejněny na webu                                 

a sociálních sítích. 

 

 

7. Prezentace analýzy výsledků voleb do AS FF UPCE v letech 2016, 2019, 2022 a 2025 

L. Viková seznámila senátory s podrobným rozborem výsledků voleb v přechozích letech. 

Následovala obsáhlejší diskuse. Většina senátorů se přiklání k tomu neměnit stávající Volební 

řád AS FF UPCE. Opět zmíněno (jako již na zasedání 17. 2.), že volby jsou o osobnostech, 

ne o katedrách. 
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8. Různé 

Další řádné zasedání AS FF UPCE svolá stávající předsedkyně. Účastnit se ho budou již nově 

zvoleni senátoři a senátorky. 

 

Předsedkyně senátu Jindra Lavrenčíková poděkovala všem za účast a diskusi a v 16:10 hodin 

zasedání ukončila. 

 

 

 

Jindra Lavrenčíková, v.r. 

předsedkyně AS FF UPCE 

 

V Pardubicích 28. 4. 2025 

 

Zapsala: B. Krpatová 


